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AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA        
(ILLES BALEARS) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 13/2012 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE CAPDEPERA CELEBRADA EL DIA 13 DE DESEMBRE DE 2012 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                            Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                          
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                 13 
Data de celebració:                     13 de desembre de 2012 
Lloc:                                              Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                      22:15 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Juana Llull Capó                                               
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous       
No assisteixen:    
Sr. Gabriel Jaime Torres Malpesa    
Sr. Pedro Sansó Flaquer  
 
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS: 11/10/12 i 8/11/12.  
 
II.- APROVACIÓ PLA D’ACCIÓ BIANUAL 2012-2013  DE L’AGENDA LOCAL 
21 DE CAPDEPERA. EXP 26 GESTIÓ MEDIAMBIENTAL 2012.  

III.- EXP. NÚM. 193AG/12: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSM-ENTESA-
PSOE-UCAP: SOBRE LA POLÍTICA CULTURAL DE LES ILLES BALEARS A 
L’EXTERIOR. 

IV.- EXP. NÚM. 194AG/12: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSOE-UCAP-
PSM-ENTESA: INSTAR AL GOVERN D’ESPANYA A EXCLOURE A LES 
PERSONES FÍSIQUES COM A SUBJECTES OBLIGATS AL PAGAMENT DE TAXES 
JUDICIALS. 
 
V.- RATIFICACIÓ DE LA DISOLUCIÓ DEL CONSORCI PLA MIRALL 
CAPDEPERA PER INTEGRACIÓ EN EL NOU CONSORCI 
D’INFRAESTRUCTURES DE LES ILLES BALEARS.  
 
VI.- DECLARACIÓ DE CRÈDITS NO DISPONIBLES.  
 
VII.- DECRETS I RESOLUCIONS.  
 
VIII.- PRECS I PREGUNTES 
 
 
 
Assisteixen el nombre legal de membres per a la vàlida celebració de la 
sessió en primera convocatòria, per la qual cosa el president declara 
oberta i pública la sessió. 
 

 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ: 11/10/12 I 08/11/2012  
En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 
del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, 
el Sr. President demana als membres de la Corporació si algú té alguna 
observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir 
lloc els dies 11/10/12 i 8/11/2012 de les quals s’ha expedit, prèviament, 
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una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, 
rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si fos el cas. 
 
Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, 
com que és disset el nombre legal de membres del Consistori i són 
quinze els assistents, s’aproven les actes de la sessió anterior, celebrada 
els dies 11/10/12 i 8/11/2012 de 2012. 
 
 
II.- APROVACIÓ PLA D’ACCIÓ BIANUAL 2012-2013  DE L’AGENDA LOCAL 
21 DE CAPDEPERA. EXP 26 GESTIÓ MEDIAMBIENTAL 2012.  
 
El batle dóna la paraula al regidor de Medi Ambient, el Sr. Alberto Llull, 
que diu que se va presentar el Pla bianual i que recull les accions que se 
poden dur a terme aquest dos anys i s’han triat per la disponibilitat 
econòmica.  
 
Obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al portaveu del 
PP, el Sr. Joan Ferrer que demana les actuacions previstes en Turisme i 
Esports pel 2013, que el Sr. Llull llegeix. El Sr. Llull explica el punt de posar 
en funcionament la piscina, que diu que si la piscina fa un servei els 
mesos d’estiu ja està en funcionament, tot i que no sigui al 100%, i 
potenciar els esports a Cala Rajada, podria ser potenciar la Gravera o 
les triatlons.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster 
que demana sobre aspectes que no estan incorporats, com organitzar 
un voluntariat per fer nets solars municipals, el Sr. Llull diu que les accions 
que no estiguin compreses dins el Pla no vol dir que no es puguin fer. Diu 
que tries accions d’un Pla mare i no és un document tancat. El Sr. Fuster 
diu que com que el criteri era l’econòmic, aquesta acció no suposa 
doblers, sinó feina per part del regidor. Diu que tampoc hi ha treballs de 
neteja d’espais naturals amb les escoles,  el Sr. Llull diu que suposa una 
excursió i que hi ha perills i diu que amb les escoles es fa la reforestació 
perquè és més senzill. El Sr. Fuster també parla de millorar l’estat dels 
carrers i voreres i realitzar obres de millora del paviment de la via 
pública, el Sr. Llull repeteix que no és un document tancat, i que farà les 
accions que se podran. Parlen d’altres accions, com exigir voravies a les 
propietats privades, o les NNSS. El Sr. Llull diu que pel fet de no estar al 
Pla d’acció no renuncia a fer-lo. El Batle diu que el 2013 se començaran 
les reunions per parlar de les NNSS. El Sr. Fuster demana sobre altres 
qüestions que no s’incorporen al Pla, carrils bicis, rutes de de 
cicloturisme... El Sr. Llull diu que hi ha fitxes que no cal incorporar-les al 
Pla. El Sr. Fuster diu que no posar cap acció de mobilitat sostenible diu 
que és el que interessa a l’equip de govern.  El Sr. Fuster parla de què 
l’acció primordial és el Pla de ruta del turisme a Capdepera. El Sr. Llull 
diu que és una acció que si se posa al Pla d’acció estàs obligat a fer i és 
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un tema que ve de molt enrere. El Sr. Fuster diu que el Pla d’acció no se 
solventa en el termini que diu. El Sr. Llull diu que han triat les accions que 
estan segurs de dur a terme però no significa que no es puguin iniciar les 
que no surten. El Sr. Fuster parla de dos punts del Pla mare com el de 
fomentar serveis esportius i educatius, també parla de promoure la 
participació a les festes culturals. Dóna consells al Pla d’acció com 
fomentar el voluntariat jove i els corredors escolars. El Sr. Llull diu que tot 
això ho havia de dir a les reunions de l’Agenda Local 21 no al ple. El Sr. 
Fuster diu que estan decebuts amb el Pla d’acció que no hi ha un 
interès per part de l’Ajuntament per fer accions en molts d’aspectes, 
que s’estan desmantellat serveis i que el Pla d’acció és una passa enrere 
perquè deixa de banda moltes accions. El Sr. Llull diu que el PSM no ha 
contribuït per millorar-lo i que només ha parlat el dia del ple. El Sr. Fuster 
diu que intenten amagar una inactivitat per part de l’equip de govern.  
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (8 
UCAP-PSOE i 4 PP) I 2 VOTS EN CONTRA (PSM-ENTESA) I 1 ABSTENCIÓ (ES 
GRUP), ja que és DISSET el nombre legal de membres de Consistori i són 
QUINZE els assistents. 

 

III.- EXP. NÚM. 193AG/12: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSM-ENTESA-
PSOE-UCAP: SOBRE LA POLÍTICA CULTURAL DE LES ILLES BALEARS A 
L’EXTERIOR. 

El batle dóna la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, 
que llegeix la següent moció:  
 
El grup municipal del PSM-Entesa a l’Ajuntament de Capdepera sotmet 
a la consideració del PLE la següent: 
 
                                                    MOCIÓ  
 
  Sobre la política cultural de les Illes Balears a l'exterior 
 
 El passat dia 8 de Novembre, el Govern de les Illes Balears va 
anunciar que abandonaria l’Institut Ramón Llull, consorci integrat 
inicialment per la Generalitat de Catalunya i la Comunitat Autònoma de 
les Illes Balears. Aquest consorci era una eina de projecció exterior de la 
llengua catalana i de la cultura que s’hi expressava en totes les seves 
modalitats, matèries i mitjans d’expressió. Els objectius fonamentalment 
era la promoció de l’ensenyament del català, la seva difusió a l’exterior, 
el coneixement de la literatura que s’expressa en llengua catalana, la 
difusió del pensament, l’assaig i la investigació a l’exterior, a més de la 
promoció de les relacions, els projectes i les iniciatives conjuntes amb 
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institucions i organismes de projecció de la cultura, de dins o fora del 
domini lingüístic. 
 
 Aquest abandonament s’afegeix al tancament que la mateixa 
setmana, va anunciar l’Espai Mallorca, després que el Consell de 
Mallorca i el Govern de les Illes Balears, no complissin amb les seves 
obligacions econòmiques. L’Espai Mallorca, és  un centre de promoció i 
difusió de la cultura de les Illes Balears a Catalunya, que va néixer l’any 
1998, com  una iniciativa de la Conselleria de Cultura del Consell de 
Mallorca en col·laboració amb el Gremi d’Editors de Balears. El seu 
objectiu, era donar a conèixer els productes culturals de les Illes Balears, 
promoure els seus artistes i escriptors, i crear vincles i intercanvis culturals 
amb Catalunya. 
 
 Aquestes accions constaten una vegada més l’absolut menyspreu 
del Govern de les Illes Balears i el Consell de Mallorca cap a la llengua 
catalana i a la nostra cultura, identitat i tradicions, copejant durament al 
sector cultural de les nostres illes. 
 
 Per tot això, el grup del PSM-Entesa a l’Ajuntament de Capdepera 
proposa els següents  
 
                                                        Acords  
 
 1.-  Instar al Govern de les Illes Balears a no abandonar l’Institut 
Ramon Llull i reforçar-lo com autèntic instrument de projecció exterior de 
la llengua catalana i de la cultura. 
 
 2.- Instar al Consell de Mallorca a que realitzi totes les accions 
necessàries per mantenir obert l’Espai Mallorca a Barcelona com a 
element de promoció dels productes culturals de les Illes Balears i de la 
promoció dels seus artistes i escriptors. 
 
 3.- Començar la xarxa de municipis adherits a l’Institut Ramon Llull 
tal i com ja funciona a la comunitat valenciana.(MODIFICAT PER: 
Adherir-se a la xarxa de municipis adherits a l’Institut Ramon Llull tal i com 
ja funciona a la comunitat valenciana) 
 
 4.- Trametre aquests acords al Govern de les Illes Baleras i a 
l’Institut Ramon Llull. 
 
 
El Sr. Fuster diu que el punt tres seria que Capdepera s’adherís a la xarxa 
que ja està creada.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis que diu 
que donaran suport perquè preserva la cultura i la identitat i la transmet.  
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El batle diu que la xarxa de municipis és una adhesió simbòlica i que s’ha 
demanat a l’Institut Ramon Llull si es poden adherir com a membre de ple 
dret.  Es modifica el punt tres de la moció dient que si és possible 
legalment s’adhereix Capdepera a l’Institut Ramon Llull.  
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA PER  11 VOTS A FAVOR (8 
UCAP-PSOE, 2 PSM-ENTESA I 1 ES GRUP) I 4 EN CONTRA (PP), ja que és 
DISSET el nombre legal de membres de Consistori i són QUINZE els 
assistents. 

 
IV.- EXP. NÚM. 194AG/12: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSOE-UCAP-
PSM-ENTESA: INSTAR AL GOVERN D’ESPANYA A EXCLOURE A LES 
PERSONES FÍSIQUES COM A SUBJECTES OBLIGATS AL PAGAMENT DE TAXES 
JUDICIALS. 
 
El batle llegeix la moció:  
 
Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Capdepera presenta la 
següent proposta: 

PROPOSTA INSTANT AL GOVERN D'ESPANYA A EXCLOURE A LES PERSONES 
FÍSIQUES COM A SUBJECTES OBLIGATS AL PAGAMENT DE TAXES JUDICIALS. 
 
EXPOSICIÓ DE  MOTIUS: 
 
El passat dia 22 de novembre va entrar en vigor la Llei 10/2012 de 
novembre, per la qual es regulen determinades taxes en l’àmbit de 
l’Administració de Justícia i l’Institut Nacional de Toxicologia i Ciències 
Forenses. 
 
Després d'una  molt ràpida tramitació al Parlament, amb un evident 
afany d'ocultació als ciutadans, el seu contingut constitueix una mostra 
més de la voluntat del Govern de dur a terme un desmantellament dels 
serveis públics essencials, qüestionant  a la vegada l'exercici efectiu dels 
drets fonamentals. 
La Llei 25/1986 de 24 de desembre, de supressió de les taxes judicials, 
lleva del nostre ordenament jurídic la figura de la taxa judicial, per 
propiciar que tots els ciutadans i ciutadanes  puguin obtenir justícia sigui 
quina sigui la seva situació econòmica o la seva posició social. 
Mitjançant aquesta contrareforma que ha dut a terme el Grup Popular, 
aquest canvi normatiu tan radical  es produeix sense haver acceptat 
cap proposta dels grups parlamentaris al llarg de la seva tramitació a les 
dues Cambres,  i, també  contra el criteri del Grup Socialista d’aquesta 
contrareforma  de fer extensiu el pagament de taxes judicials a tota 
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persona natural i jurídica, així com les ordres  jurisdiccionals civil, 
contenciós administratiu i social. 
 
Si bé el Tribunal Constitucional en STC 20/2012 de 16 de febrer de 2012 
va considerar constitucional  la reintroducció de la taxa feta per la Llei 
53/2002 de 30 de desembre,  també va afirmar que  “Esta conclusión 
general sólo podría verse modificada si se mostrase que la cuantía de 
las tasas …/…, son tan elevadas que impiden en la práctica el acceso a 
la jurisdicción o lo obstaculizan en un caso concreto en términos 
irrazonables, atendiendo a los criterios de la jurisprudencia expuestos en 
el fundamento jurídico 7. Sin embargo, la cuantía de las tasas no debe 
ser excesiva, a la luz de las circunstancias propias de cada caso, de tal 
modo que impida satisfacer el contenido esencial del derecho de 
acceso efectivo a la justicia”. En consecuencia, la cuantía de las tasas 
no debe impedir u obstaculizar de manera desproporcionada el acceso 
a la jurisdicción”. 
 
Recentment, el Sr. Manuel Cachón Cadenas, Catedràtic de Dret 
Procesal de la Universitat Autònoma de Barcelona, deia que: “Si el 
legislador, mediante la imposición de tasas judiciales o de otra forma, 
pone dificultades para que un ciudadano que ha sufrido una lesión de 
sus derechos pueda acudir a los Tribunales a pedir protección, esto 
significa que ese legislador está favoreciendo a quien ha lesionado 
aquellos derechos. Por ello, la existencia de tasas judiciales fomenta la 
morosidad y, en general, el incumplimiento de las obligaciones. En la 
medida en que un sistema de tasas judiciales dificulte la obtención de 
tutela judicial, en esa misma medida está beneficiando a los que 
incumplen sus obligaciones.” 
 
L’objectiu recaptatori que persegueix aquesta Llei és desproporcionat 
amb la limitació del dret d’accés a la justícia,  i,  pot convertir-se amb un 
obstacle impeditiu  per a l’obtenció de la tutela judicial efectiva. 
 
Per tot això, el Ple de l’ajuntament de Capdepera ACORDA: 

1. Adoptar urgentment les mesures necessàries per excloure a les 
persones físiques com a subjectes obligats al pagament de taxes 
judicials i a garantir que ningú es vegi limitat el seu dret d’accés a la 
justícia per no poder fer front al pagament de la taxa judicial. 
 
 
Obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al portaveu del 
PP, el Sr. Joan Ferrer que demana quines són les mesures que prendrà 
l’Ajuntament de Capdepera. El batle diu que passaran l’acord de ple al 
Govern, diu que demanen que tothom tengui dret a la justícia i que se 
deixin les coses com estan.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, 
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que diu que és una punyalada més a les classes mitjanes i baixes i no té 
cap altre sentit, que són taxes abusives i absurdes i que molta gent 
quedarà exclosa.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 
diu que es un afany recaptatori del Govern central i des de Capdepera 
hem de dir que no estam d’acord perquè coacciona els drets del 
ciutadans a defensar-se. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA LA PROPOSTA PER 
UNANIMITAT, ja que és DISSET el nombre legal de membres de Consistori 
i són QUINZE els assistents. 

 
V.- RATIFICACIÓ DE LA DISOLUCIÓ DEL CONSORCI PLA MIRALL 
CAPDEPERA PER INTEGRACIÓ EN EL NOU CONSORCI D’INFRAESTRUCTURES 
DE LES ILLES BALEARS.  
 
El batle diu que s’ha de ratificar la urgència perquè la darrera reunió ha 
estat al matí i que vol agrair la disposició del director general per posar 
tots els mitjans perquè se fes avui al matí i no fer un altre ple, i no ha 
passat per comissió d’assumptes plenaris. 
 
El batle dóna la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer que 
demana que s’elimini la comissió d’assumptes plenaris perquè no 
serveixen per res, ja que altres vegades han passat punts que no s’han 
discutit. Diu que el registre del punt és de l’1 d’octubre. El batle diu que 
és una fulla tipus i que s’havien de mirar coses del consorci Pla Mirall, no 
podia passar per assumptes plenaris perquè no sabien com acabaria el 
tema. El Sr. Ferrer diu que si l’escrit és a l’Ajuntament fa dos mesos se pot 
informar a l’oposició i així no ens agafen de sorpresa. El batle demana 
disculpes perquè ha estat una qüestió de rapidesa.  
El batle dóna la paraula al portaveu de PSM-ENTESA que diu que no 
veuen la urgència del tema i que s’abstendran.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis que 
diu que no entenen la urgència. El batle diu que no pot esperar al ple 
de febrer, i que és una qüestió formal de reduir empreses públiques i 
crear-ne una. El Sr. Melis diu que al Pla Mirall participen l’Ajuntament de 
Capdepera i el Govern Balear i se controla que cada any cadascú 
posa els doblers que toca, i la pregunta és si això ens perjudica o ens 
beneficia. El batle diu que serà el mateix dret, però canviarà el nom.  
 
Se vota la urgència: 8 a favor (UCAP-PSOE) i 7 abstencions (4PP, 2PSM-
ENTESA i 1 EG).  
 
El Batle llegeix la proposta:  
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PROPOSTA BATLIA 
 
“VI.-RATIFICACIÓ DE LA DISSOLUCIÓ DEL CONSORCI PLA MIRALL 
CAPDEPERA PER INTEGRACIÓ EN EL NOU CONSORCI 
D’INFRAESTRUCTURES DE LES ILLES BALEARS I DELEGACIÓ EN EL  
PRESIDENT DEL CONSORCI PLA MIRALL CAPDEPERA PER ALS TRÀMITS 
DE DISSOLUCIÓ I EFECTIVA EXTINCIÓ. 
 
- Aprovar la dissolució del Consorci Pla Mirall Capdepera per 

integració en el Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears, 
creat per acord del Consell de Govern en sessió de dia 21 de 
setembre de 2012 (BOIB núm. 140,  de 25 de setembre de 2012), 
sense perjudici de la ratificació per part de les entitats 
consorciades, d’acord amb el que preveu l’article 16.3 dels 
Estatus del Consorci Pla Mirall Capdepera. 
 

- Acordar que tots els bens, drets i obligacions del Consorci Pla 
Mirall Capdepera s’integrin en el nou Consorci d’Infraestructures 
de les Illes Balears, a la data de ratificació de la dissolució del 
Consorci Pla Mirall Capdepera per part de del Consell de Govern 
de les Illes Balears. 

 
- Els comptes anuals de l’exercici 2012 del Consorci Pla Mirall 

Capdepera, a data 31 d’octubre de 2012, una vegada auditats i 
aprovats per la Junta Rectora del Consorci Pla Mirall Capdepera, 
seran els comptes d’integració en el Consorci d’Infraestructures 
de les Illes Balears. 
 

- Facultar al President del Consorci, com a òrgan de govern i de 
gestió, a dur a terme tots els tràmits tendents a la dissolució i 
efectiva extinció del Consorci Pla Mirall Capdepera per a la seva 
integració en el Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears. 

 
- Notificar aquests acords als interessats, i en especial a 

l’Ajuntament de Capdepera, a la Conselleria de Turisme i Esports i 
Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i territori, als efectes de la 
seva ratificació, d’acord amb el que preveu l’article 17.4 dels 
Estatuts.  

 
- Ordenar la publicació d’aquests acords al Butlletí Oficial de les Illes 

Balears. 
 
No hi ha intervencions.  
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA LA RATIFICACIÓ PER 8 VOTS 
A FAVOR (UCAP-PSOE) I 7 ABSTENCIONS (4 PP, 2 PSM-ENTESA I 1 ES 
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GRUP), ja que és DISSET el nombre legal de membres de Consistori i són 
QUINZE els assistents. 

 
 
VI.- DECLARACIÓ DE CRÈDITS NO DISPONIBLES.  
 
El batle diu que aquest punt també s’ha de ratificar la urgència. El batle 
dóna la paraula a la secretària de l’Ajuntament, la Sra. Maria del Mar 
Terol, que diu que la Delegació del Govern ens ha sol·licitat certificació 
de no disponibilitat de crèdits de la paga extraordinària de Nadal dels 
funcionaris i el personal laboral. El batle diu que la nota informativa del 
Ministeri era obligatòria i ha de passar per ple. El batle dóna la paraula al 
portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer que demana des de quan tenen la 
nota informativa. El batle diu que des del setembre. El Sr. Ferrer diu el 
mateix que al punt anterior.  
 
La votació de la urgència: 8 a favor i 7 abstencions.  
 
Llegeix proposta: 
PROPOSTA AL PLE 
 
DECLARACIO DE NO DISPONIBILITAT DE CREDITS 
 
 
L'apartat 1 del citat article 2 del Reial decret-llei 20/2012 estableix;  
 
“Paga extraordinària del mes de desembre de 2012 del personal del 
sector públic”, 
 
S’estableix l'obligació de reduir les retribucions anuals de 2012 del 
personal al servei del sector públic, en l'import corresponent a la paga 
extraordinària a percebre en el mes de desembre. 
 
Addicionalment, l'article 22 de la Llei 2/2012, de Pressupostos Generals 
de l'Estat per 2012, estableix en el seu apartat Dos, diu: 
“L'any 2012, les retribucions del personal al servei del sector públic no 
podran experimentar cap increment respecte a les vigents a 31 de 
desembre de 2011, en termes d'homogeneïtat per als dos períodes de la 
comparació, tant pel que fa a efectius de personal com a l'antiguitat 
del mateix”. 
Aquestes normes tenen caràcter bàsic, de conformitat amb el que es 
disposa en els articles 149.1.13ª i 156 de la Constitució. 
 
Segons l'Apartat 4 del citat article 2 del Reial decret-llei 20/2012, “les 
quantitats derivades de la supressió de la paga extraordinària i de les 
pagues addicionals de complement específic o pagues addicionals 



 11 

equivalents d'acord amb el que es disposa en aquest article es 
destinaran en exercicis futurs a realitzar aportacions a plans de pensions 
o contractes de segur col·lectiu que incloguin la cobertura de la 
contingència de jubilació, amb subjecció a l'establert en la Llei 
Orgànica 2/2012, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera i en 
els termes i amb l'abast que es determini en les corresponents lleis de 
pressupostos”. 
 
Aquest apartat estableix l'obligació de: 
1) Immobilitzar, en el present exercici, els crèdits previstos per a 
l'abonament de les citades pagues. 
2) Afectar aquests crèdits per fi que en el propi article se cita 
(aportacions a plans de Pensions o similars), sense que puguin destinar-
se a cap altre objecte, ni en el present exercici, ni en exercicis futurs. 
 
A fi de declarar com no disponibles aquests crèdits les Entitats locals 
haurien de dictar, per l'import total de la paga extra de Nadal, de 
170.983,57 euros, acord de no disponibilitat, de conformitat amb el que 
es disposa en l'article 33 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, segons 
el qual: 
1. “La no disponibilitat de crèdit es deriva de l'acte mitjançant el qual 
s'immobilitza la totalitat o part del saldo de crèdit d'una partida 
pressupostària, declarant-ho com no susceptible d'utilització. 
2. La declaració de no disponibilitat no suposarà l'anul·lació del crèdit, 
però amb càrrec al saldo declarat no disponible no podran acordar-se 
autoritzacions de despeses ni transferències i el seu import no podrà ser 
incorporat al pressupost de l'exercici següent. 
3. Correspondrà la declaració de no disponibilitat de crèdits, així com la 
seva reposició a disponible, al ple de l'entitat”. 
 
Per tot l’exposat, es proposa: 
 
Primer.- Declarar no disponibles crèdits del capítol 1 del pressupost per 
un import total de 170.983,57 euros. 
 
Segon.- Afectar aquests a aportacions a plans de Pensions del personal, 
sense que puguin destinar-se a cap altre objecte, ni en el present 
exercici, ni en exercicis futurs sempre en els terminis i els efectes que 
determinen les corresponents lleis de pressupostos. 
 
Obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al portaveu d’Es 
Grup, el Sr. Mateu Melis que diu que en el pressupost no hi ha cap 
modificació de crèdits. Diu que se farà la modificació de crèdit des de 
que s’aprovi.  
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VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE) I 7 ABSTENCIONS (4 PP, 2 PSM-ENTESA I 1 ES GRUP), ja que és DISSET 
el nombre legal de membres de Consistori i són QUINZE els assistents. 

 

VII.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
No hi ha intervencions 
 
VIII.- PRECS I PREGUNTES 
  
Obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al portaveu del 
PP, el Sr. Joan Ferrer que diu que en el darrer ple va demanar el tipus de 
contracte que té l’empresa que gestiona l’IBI i comenta que el batle va 
dir que faria una comissió i no l’ha feta. El batle diu que està preparat i 
que al llarg de gener s’explicarà en reunions d’urbanisme.  
 
Demana també que a la premsa van llegir que es feien controls de 
drogues i alcohol al municipi i demana si es fan en horari normal o 
extres. La regidora d’Interior, la Sra. Joana Llull diu que ho fan en servei 
normal. Diu que en fan 4 per setmana, més o menys. Demana també si 
se’n fan als membres de la policia per notícies que havien sortit per la 
premsa en relació al tipus de conducció de la policia. La Sra. Llull diu 
que ha demanat la informació a la Unitat Nocturna. El Sr. Ferrer demana 
sobre les galeres, i la Sra. Llull diu que els exàmens encara no han 
acabat i a principis de temporada es tornarà a fer exàmens. El Sr. Ferrer 
demana també sobre el reglament de les galeres i la Sra. Llull diu que 
està parlant amb els galeristes i que després s’informarà. El Sr. Ferrer diu 
que també s’ha de saber què opinen els partits. Demana també pel 
reglament dels taxis. La regidora diu que dia 8 de gener hi haurà una 
reunió sobre les dues coses. El Sr. Ferrer demana també sobre el plano 
de la reforma circulatòria de Cala Rajada, i la Sra. Llull diu que no l’han 
trobat, i diu que se n’està fent un de nou. El batle diu que en vista que 
no el troben es va donar l’ordre de fer-lo de nou.  
 
El Sr. Ferrer demana també sobre el maltractament a cavalls. La Sra. Llull 
diu que es van assabentar a través de la premsa i es va fer el seguiment. 
Se va enviar un manescal però els cavalls ja no hi eren, i s’han venut. Diu 
que saben qui conduïa el cavall però no qui era el propietari, però s’han 
demanat les factures de venta.  
 
El Sr. Ferrer demana a la regidora de Serveis Socials, la Sra. Ivón Renaud, 
què ha fet durant el 2012. La Sra. Renaud diu que continuen amb les 
ajudes socials que es donaven, que s’ha aprovat un llistat únic de 
productes comuns de marques blanques econòmiques, beques. El Sr. 
Ferrer diu que l’únic que es fa és pagar. La Sra. Renaud diu que es tracta 
de millorar la vida de la persona. Diu que s’han donat ajudes, s’han fet 
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cursos, assessorament a la dona. El Sr, Ferrer demana per l’any 2013, i la 
Sra. Renaud diu que s’ha de modificar el reglament d’ajudes 
econòmiques. El Sr. Ferrer demana si hi ha un pla de drogues a 
l’Ajuntament i si se faran actuacions. La Sra. Renaud diu que es durà a 
terme el que estigui començat. El Sr. Ferrer demana quantes famílies hi 
ha sota el llindar de la pobresa. La Sra. Renaud diu que hi ha molta gent 
que ve a demanar i no s’ha pogut fer l’estudi. Parlen dels bancs 
d’aliments, de les campanyes Operació Quilo i campanyes de 
supermercats. El Sr. Ferrer diu que presentarà una moció per fer una 
feina.  
 
El Sr. Ferrer demana al batle sobre un escrit de l’Associació de Veïnats 
de Son Moll que volia cedir un local que tenen. Diu que el batle diu que 
no volen el local, valorat en 60.000 euros, i diu que seria una inversió i un 
error no acceptar-lo. El batle diu que s’ha denegat perquè els informes 
dels tècnics són desfavorables, per l’estat del local, el deute, 
reparacions... Afegeix que l’Associació el pot vendre. Diu que s’han 
venut dos locals veïnats per uns 20.000 euros, i a l’Ajuntament li sortia per 
40.000 euros.  
 
El Sr. Ferrer demana si es vol tornar a contractar a la senyora M.F., 
després de pagar-li 6000 euros d’acomiadament. El batle diu que el 
Patronat del Castell és qui tira endavant la proposta per fer el Congrés 
de Ciutats Emmurallades. Diu que el contracte és per obra. El Sr. Ferrer 
demana sobre una llicència d’obres que es dóna per decret. El batle 
diu que era per intentar reduir els tràmits burocràtics. Parla del Director 
General de Turisme, i diu que pels terminis no es podia esperar.  
 
El Sr. Ferrer demana sobre el decret 362 d’un pagament a justificar de 
les esmenes de deficiències de l’abocador. El batle diu que s’ha pagat 
de la partida de projectes i era prioritari.  
 
El Sr. Ferrer demana què ha fet al regidor d’Esports, el Sr. Fernando 
Martínez, que diu que quan parla amb ell canvia el to de paraula. El Sr. 
Ferrer diu que quan tengui alguna cosa a dir que li expliqui, i el Sr. 
Martínez diu que quan vulgui saber alguna cosa que li demani.  
 
Per acabar, el Sr. Ferrer demana quan es podrà fer servir l’oficina de 
l’Ajuntament. El batle diu que el trasllat encara no està acabat, i quan 
estigui controlada la seguretat de l’Arxiu es podrà començar a donar 
espais. 
 
El batle dóna la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, 
que demana sobre una notícia de l’Ultima Hora que parla dels tres 
pobles veïnats, i no surt Capdepera. El batle diu que s’ha assistit a les 
reunions i se n’han de fer més. Diu que està en procés. El Sr. Fuster diu 
que és estrany que el diari no parli de Capdepera i vol saber si hi ha 
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interès en ajuntar-se al projecte. El batle dóna la paraula a la regidora 
d’Educació, la Sra. Antònia Caimari, que diu que es va assistir a la reunió 
i que es volen mirar alternatives, perquè no estava acabat.  
El Sr. Fuster demana sobre l’expedient del camí d’Es Claper des 
Gegants. El batle diu que està obert i notificat i en procés d’al·legacions. 
 
El Sr. Fuster demana sobre els pressupostos del 2013. El batle diu que 
encara no s’ha tancat el 2012 i que falta tancar el desembre i a principis 
de febrer es podrien dur a terme els pressupostos del 2013.   
 
El Sr. Fuster demana sobre l’ordenança de via pública i diu que no s’hi 
ha fet feina i dubta que no estigui arreglada abans de la nova 
temporada. El Sr. Sebastià Sureda diu que al gener es pretén presentar 
el reglament modificat. Diu que se farà una nova ordenança 
d’ocupació consensuada.  
 
El Sr. Fuster demana al regidor de Joventut, el Sr. Fernando Martínez, que 
es farà de cara al 2013. El Sr. Martínez diu que es donarà continuïtat a les 
activitats que es fan i ajustar-se al pressupost. Parla del voluntariat jove i 
diu que s’ha intentat i no ha anat bé. El Sr. Fuster diu que creu que es 
pot fer més feina i es pot enganxar més gent.  
 
El Sr. Fuster demana a Cultura quina ha estat la seva feina al llarg del 
2012. La Sra. Carmen Corraliza diu que va convidar al Sr. Fuster a les 
reunions. Diu que a Festes han participat joves, i s’ha demanat 
col·laboració del poble, i en Cultura s’ha intentat dur coses de fora cap 
aquí, i que hi hagi moviment. El Sr. Fuster demana pel 2013, per 
dinamitzar la vida cultural. El batle diu que és molt guapo demanar 
aquestes preguntes el mes de desembre. Diu que quan varen 
començar a governar es volia fer una continuïtat de la legislatura 
passada, conjugar els elements culturals amb coses que venen de fora, 
per exemple, el rèquiem de Mozart amb la coral s’Alzinar. Diu que es vol 
continuar amb la mateixa dinàmica i que és un poble actiu 
culturalment. I pel que fa a Festes diu que les associacions, empreses, 
hotels... han participat, com per exemple, els voluntaris que han penjat 
els llums de Nadal. Diu que estan fent el que PSM feia fa quatre anys. El 
Sr. Fuster diu que ara ja sap quina és la idea del 2013.  
 
El Sr. Fuster demana a la regidora Antònia Caimari. La Sra. Caimari diu 
que la seva tasca diària és fer reunions, seguiment, arreglar problemes, 
preparar l’escola d’estiu, reunions per sanitat, mercats i la problemàtica 
del dia a dia. El Sr. Fuster demana sobre el 2013, i la Sra. Caimari diu que 
seguir amb la dinàmica i si es pot augmentar-les.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que fa 
un prec a tots els departaments. Diu que la documentació que s’envia 
per correu electrònic està bé però que se seguís el mateix criteri des de 
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tots els departaments, ja que no n’hi ha cap d’igual.  
 
El Sr. Melis demana quin membre de l’equip de govern va fer vaga 
general. El batle diu que els regidors del PSOE varen fer vaga però varen 
venir a fer feina, i se’ls hi havia de descomptar els doblers, però al final 
no s’han descomptat els doblers per un error de la encarregada de 
Recursos Humans.  
 
El Sr. Melis demana sobre el pacte PSOE-UCAP i que al juny hi ha d’haver 
canvi de batlia i el candidat està de baixa. El batle diu que Biel Torres 
està de baixa i quan s’incorpori tot continuarà de la mateixa manera. El 
Sr. Alberto Llull diu que és normal que hi hagi comentaris però des 
d’UCAP s’ha mantingut un silenci per respecte a la família i en Biel, i 
quan es recuperi tot continuarà igual.  
 
El Sr. Melis demana quantes pel·lícules de cinema en català s’han fet. La 
Sra. Corraliza diu que no ho sap segur. El batle diu que s’ofereix el que 
donen a l’Ajuntament. El Sr. Melis diu que s’ha aprovat una moció que 
es mantingués l’Institut Ramón Llull i per tant demana que es faci alguna 
pel·lícula en català, per exemple Fènix 11-23, i fer una taula redona.  
 
El Sr. Melis demana al Sr. Martínez sobre l’eficiència energètica. El Sr. 
Martínez diu que entre dia 19 i 21 de desembre es deixaria preparat per 
fer les connexions a partir del 2 de gener.  
 
El Sr. Melis parla de la partida d’ampliació de l’IES Capdepera, que s’ha 
pagat i no s’ha rebut del Govern de les Illes. El batle diu que 
l’Ajuntament ha hagut d’avançar els doblers. Diu que hi ha dos deutes 
pendents, l’IES i Es Carregador. Diu que acabarà en un contenciós 
contra Costes, perquè tenim fins dia 24 de gener perquè paguin. El Sr. 
Melis diu que el problema no és Costes perquè se li pot deixar de pagar 
el que se li ha de pagar per platges.  
 
El Sr. Melis demana sobre les places de personal no cobertes i fer una 
modificació de crèdit i destinar els doblers a un altre capítol. El batle diu 
que si s’amortitza la plaça hi ha una modificació de crèdit però no està 
feta. El Sr. Melis diu que els hi agradaria que se fes. També parla de les 
activitats d’esports i educació eliminades i de les modificacions de 
crèdit corresponents.  
 
Per acabar, el Sr. Melis diu que es difícil tirar de creativitat i participació 
però demana un esforç i un poc més de feina en segons quines àrees, 
per exemple, grues, galeres, taules i cadires, deficiències de les obres no 
recepcionades, abocador... Demana un esforç i tancar temes i 
començar feines noves pel 2013 amb una imaginació nova. Dóna les 
bones festes a tots.  
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El batle també dóna els molts d’anys.  
 
No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President s’aixeca la 
sessió a les 22:15 hores, de la qual cosa jo, la Secretària, done fe. 

 
 
           EL BATLE                                                     LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                        Maria del Mar Terol Andrés 
 
 
 
 
 
 

 
  
 


